



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

18 ايلول (سبتمبر) 2024 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

'Blackrock' and 'Microsoft' Plan to Invest \$30 Billion in Artificial Intelligence

BlackRock is set to launch a more than \$30 billion artificial intelligence investment fund with tech giant Microsoft to build data centers and energy projects to meet the growing demands caused by artificial intelligence.

The fund to be launched will be one of the largest investment instruments ever raised on "Wall Street". The investment tool aims to address the incredible digital energy and infrastructure requirements to build AI products that are expected to face severe capacity bottlenecks in the coming years. The computing power of AI requires far more energy than previous technological innovations and has strained existing energy infrastructure.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



"بلاك روك" و "مايكروسوفت" تخططان لاستثمار 30 مليار دولار في الذكاء الاصطناعي

تتجه شركة "بلاك روك" لإطلاق صندوق استثماري للذكاء الاصطناعي، بقيمة تزيد على 30 مليار دولار، مع عملاق التكنولوجيا "مايكروسوفت"، لبناء مراكز بيانات ومشاريع طاقة، لتلبية الطلبات المتزايدة الناجمة عن الذكاء الاصطناعي.

وسيكون الصندوق الذي سيتم إطلاقه أحد أكبر أدوات الاستثمار التي تم جمعها على الإطلاق في "ول ستريت". وتهدف أداة الاستثمار إلى معالجة متطلبات الطاقة والبنية التحتية الرقمية المذهلة، لبناء منتجات الذكاء الاصطناعي التي من المتوقع أن تواجه اختناقات شديدة في القدرة في السنوات القادمة. وتتطلب قوة الحوسبة للذكاء الاصطناعي طاقة أكبر بكثير من الابتكارات التكنولوجية السابقة، وقد أرهقت البنية التحتية الحالية للطاقة.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

Saudi Arabia Is Fourth In the World in Digital Services

The United Nations revealed that Saudi Arabia jumped 25 places in its e-government development index for 2024, to be among the group of leading countries in the world. Saudi Arabia ranked fourth globally, first regionally, and second at the level of the G20 countries in the digital services index, in addition to achieving seventh place in the e-participation index. Riyadh also ranked third out of 193 cities around the world. The Minister of Communications and Information Technology and Chairman of the Board of Directors of the Digital Government Authority, Eng. Abdullah bin Amer Al-Swaha, praised the role played in this regard by the Custodian of the Two Holy Mosques King Salman bin Abdulaziz, and Crown Prince and Prime Minister Prince Mohammed bin Salman. He noted the unlimited support received by the technical and digital sector, and efforts to support government digital transformation.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



السعودية الرابعة عالمياً في الخدمات الرقمية

كشفت الأمم المتحدة عن أنّ السعودية قفزت 25 مرتبة في مؤشرها لتطور الحكومة الإلكترونية لعام 2024، لتكون ضمن مجموعة الدول الرائدة على مستوى العالم. وحققت السعودية المركز الرابع عالمياً، والأول إقليمياً، والثاني على مستوى دول مجموعة العشرين في مؤشر الخدمات الرقمية، بالإضافة إلى تحقيق المركز السابع في مؤشر المشاركة الإلكترونية. كما حققت مدينة الرياض المركز الثالث من بين 193 مدينة حول العالم. وثمن وزير الاتصالات

وتقنية المعلومات رئيس مجلس إدارة هيئة الحكومة الرقمية المهندس عبد الله بن عامر السواحة الدور الذي يلعبه على هذا الصعيد خادم الحرمين الشريفين الملك سلمان بن عبد العزيز، وولي العهد رئيس مجلس الوزراء الأمير محمد بن سلمان. ونوّه بالدعم اللامحدود الذي يلقاه القطاع التقني والرقمي، وجهود دعم التحول الرقمي الحكومي.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

Oil Prices Are Stable Amid Anticipation of the US Federal Reserve's Decision on Interest Rates

Oil prices stabilized on Wednesday after rising during the previous two sessions, as investors awaited the expected decision of the Federal Reserve to cut interest rates.

Brent crude futures for November delivery fell three cents to \$73.67 a barrel. U.S. crude futures for October delivery fell 11 cents, or 0.2 percent, to \$71.08 a barrel.

Benchmark crude contracts rose by about a dollar a barrel on Tuesday, amid continued supply disruption in the United States, the world's largest oil producer after Hurricane Francine, as well as traders betting that demand could increase after what will be the first interest rate cut by the US central bank in four years.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



أسعار النفط مستقرة وسط ترقب لقرار "المرکزي" النهيركي بشأن الفائدة

استقرت أسعار النفط، اليوم الأربعاء، بعد ارتفاعها خلال الجلستين السابقتين، وسط ترقب المستثمرين للقرار المتوقع من مجلس الاحتياطي الفيدرالي (البنك المركزي الأميركي) بخفض أسعار الفائدة. وتراجعت العقود الآجلة لخام برنت تسليم نوفمبر/ تشرين الثاني ثلاثة سنتات إلى 73.67 دولار للبرميل. كما هبطت العقود الآجلة للخام الأميركي تسليم أكتوبر/تشرين الأول 11 سنتاً أو 0.2 في المئة إلى 71.08 دولار للبرميل.

وارتفعت عقود الخامين القياسيين بنحو دولار للبرميل، أمس الثلاثاء، وسط استمرار اضطراب الإمدادات في الولايات المتحدة أكبر منتج للنفط في العالم بعد الإحصار "فرانسيس"، فضلاً عن مراهنات المتعاملين على أن الطلب قد يزيد بعد ما سيكون أول خفض لأسعار الفائدة من جانب المركزي الأميركي في أربع سنوات.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

A Blow To The Economic Recovery.. Japan's Exports Slow Sharply

Japan's export growth slowed sharply in August amid shipments to the United States falling for the first time in three years. Machinery orders unexpectedly contracted in July, a worrying sign for an economy struggling to make a strong recovery.

Weak external demand is undermining Japan's efforts to drive sustainable economic growth, especially given the growing prospect of a slowdown in the United States and a weakening economy from China, Japan's two major trading partners. Total exports rose 5.6 percent in August year-on-year, marking an increase for the ninth consecutive month, but well below the market's median forecast for 10 percent growth, and following a 10.3 percent rise in July.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



ضربة للتعافي الاقتصادي.. تباطؤ حاد في صادرات اليابان

تباطأ نمو الصادرات اليابانية بشكل حاد في أغسطس/آب وسط انخفاض الشحنات إلى الولايات المتحدة للمرة الأولى في ثلاث سنوات. وانكمشت طلبات الآلات بشكل غير متوقع في يوليو/تموز في مؤشر يثير قلقاً بالنسبة للاقتصاد يكافح من أجل تحقيق تعافٍ قوي.

ويقوّض الطلب الخارجي الضعيف مساعي اليابان لدفع نمو اقتصادي مستدام، خاصة في ظل تزايد احتمالات تباطؤ الاقتصاد في الولايات المتحدة وضعف اقتصاد الصين، وهما شريكان تجاريان رئيسيان لليابان. وارتفع إجمالي الصادرات 5.6

في المئة في أغسطس/آب على أساس سنوي، وهو ما يمثل زيادة للشهر التاسع على التوالي، لكنه يقل كثيراً عن متوسط توقعات السوق بنمو 10 في المئة، ويأتي بعد ارتفاع بواقع 10.3 في المئة في يوليو/تموز.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

iPhone 16 Sales are "Disappointing".. and The Share of "Apple" Falls

Apple's stock fell, as a result of the demand for the new "iPhone 16" phone came much lower than expectations, as the stock was trading at levels of \$ 223 on September 13, while it reached during trading today, Tuesday, to the level of \$ 215.3.

Sales of the new iPhone 16 in the first week of launch fell short of expectations and fell 12 percent compared to the first week of the iPhone 15's launch last year. The main factors of weak demand were that the new phone did not come with new or completely different features from the previous phone. Even the turning point for Apple, which is "Apple Intelligence", will not be present in the new phone while it is sold in stores on the 20th of this month, but will be launched next October.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



مبيعات هاتف آيفون 16 "مخيبة" .. وسهم "أبل" يهوي

هوى سهم أبل، نتيجة لأنّ الطلب على هاتف "آيفون 16" الجديد جاء أقل بكثير من التوقعات، حيث كان السهم يتداول عند مستويات 223 دولاراً يوم 13 سبتمبر، فيما وصل خلال تعاملات اليوم الثلاثاء إلى مستوى 215.3 دولاراً.

وجاءت مبيعات "آيفون 16" الجديد في الأسبوع الأول من إنطلاقه أقل من التوقعات، وانخفضت بنسبة 12 في المئة بالمقارنة مع الأسبوع الأول من إنطلاق آيفون 15 العام الماضي. وتمثلت العوامل الرئيسية لضعف الطلب في أن

الهاتف الجديد لم يأت بميزات جديدة أو مختلفة كلياً عن الهاتف السابق. وحتى نقطة التحول بالنسبة لأبل وهي "Apple Intelligence" لن تكون موجودة في الهاتف الجديد أثناء بيعه في المتاجر في الـ 20 من الشهر الحالي، بل سيتم إنطلاقها في أكتوبر القادم.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

Gold is Stable amid Anticipation of the Decision of the US "Fed" on Interest Rates

Gold prices stabilized, on Wednesday, as investors assessed the prospects of the Federal Reserve announcing a significant interest rate cut later in the day.

Gold was little changed in spot trading at \$2,571.28 an ounce. On Monday, gold hit an all-time high of \$2,589.59. U.S. gold futures rose 0.2 percent to \$2,597.60.

The Fed is expected to announce its first rate cut in more than four years. The bank's president, Jerome Powell, is scheduled to hold a press conference to announce the rate cut.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



الذهب على استقرار وسط ترقب لقرار "المرکزي" الأميركي بشأن الفائدة

استقرت أسعار الذهب، اليوم الأربعاء، وسط تقييم المستثمرين لاحتمالات إعلان مجلس الاحتياطي الفيدرالي (البنك المركزي الأميركي) خفضاً كبيراً للفائدة في وقت لاحق من اليوم.

ولم يشهد الذهب تغيراً يذكر في المعاملات الفورية عند 2571.28 دولار الأونصة. وسجل الذهب يوم الاثنين أعلى مستوى له على الإطلاق عند 2589.59 دولار. وصعدت العقود الأميركية الأجلة للذهب 0.2 في المئة إلى 2597.60 دولار.

ومن المتوقع أن يعلن المركزي الأميركي أول خفض لأسعار الفائدة في أكثر من أربع سنوات. ومن المقرر أن يعقد رئيس البنك جيروم باول مؤتمراً صحافياً للإعلان عن خفض الفائدة.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

■ \$75 Billion in Investments in Renewable Energy Projects

In the Middle East

A recent report by the Energy Industry Council shows that the Middle East is moving towards investing \$75.63 billion in renewable energy projects until 2030. These investments include 116 renewable energy projects and are expected to be operational between 2025 and 2030.

These projects include solar generation, onshore wind, hydropower, hydrogen production, carbon capture, use and storage, geothermal energy, energy storage systems, and batteries.

The Middle East is a pivotal region for the energy industry, and the number of clean energy projects underway makes the region even more important in the coming years.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



■ 75 مليار دولار استثمارات في مشاريع الطاقة المتجددة بالشرق

الوسط

أظهر تقرير حديث صادر عن مجلس صناعات الطاقة، عن اتجاه منطقة الشرق الأوسط نحو استثمار 75.63 مليار دولار في مشاريع الطاقة المتجددة حتى عام 2030. وتشمل هذه الاستثمارات 116 مشروعًا للطاقة المتجددة، ويتوقع أن يبدأ تشغيلها بين عامي 2025 و2030.

وتتضمن هذه المشاريع توليد الطاقة الشمسية، وطاقة الرياح البرية، والطاقة الكهرومائية، وإنتاج الهيدروجين، واحتجاز واستخدام وتخزين الكربون، والطاقة الحرارية الأرضية، وأنظمة تخزين الطاقة والبطاريات.

وتعدّ الشرق الأوسط منطقة محورية لصناعة الطاقة، وعدد مشاريع الطاقة النظيفة قيد التنفيذ يجعل المنطقة أكثر أهمية في السنوات القادمة.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرّف\)](#)

■ Egypt Targets 30 Million Tourists In 2031

Egypt's Minister of Tourism and Antiquities, Sherif Fathy, predicted reaching the target of "30 million tourists per year" by 2031 if new geopolitical changes do not occur in the region.

He stressed that the strategy announced by the Egyptian government during the last period was very ambitious, and did not take into account the political and military crises that affected the repercussions on the countries of the region and the world.

Minister Fathy predicted that "Egypt, which owns about a third of the world's antiquities, will witness this year an increase in the number of tourists coming to Egypt, to be 15.2 million tourists in 2024, compared to 14.906 million tourists in 2023.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



■ مصر تستهدف 30 مليون سائح في 2031

توقّع وزير السياحة والآثار المصري، شريف فتحي، الوصول إلى هدف "30 مليون سائح سنويًا" بحلول عام 2031 إذا لم تحدث متغيرات جيوسياسية جديدة في المنطقة.

وأكد أنّ الإستراتيجية التي أعلنتها الحكومة المصرية خلال الفترة الماضية كانت طموحة للغاية، ولم تضع في حساباتها الأزمات السياسية والعسكرية التي أثرت تداعياتها على دول المنطقة والعالم.

وتوقع الوزير فتحي أنّ "مصر التي تمتلك نحو ثلث آثار العالم، سوف تشهد في العام الحالي زيادة في أعداد السائحين القادمين إلى مصر، ليكون 15.2 مليون سائح في 2024، مقارنةً بـ14.906 مليون سائح عام 2023.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف\)](#)

■ Algeria Aims To Create 450,000 Jobs

Algerian President Abdelmadjid Tebboune, who was elected to a second term a few days ago, revealed plans to achieve "full and complete self-sufficiency in durum wheat production by the end of 2025."

President Tebboune stressed that "we will reach 20,000 investment projects during the second presidential term. In addition, we aim to complete two million housing units during the new presidential term.

The Algerian president pledged to create 450,000 jobs and bring the number of start-ups to 20,000 by the end of the second term.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)



■ الجزائر تستهدف خلق 450 ألف فرصة عمل

كشف الرئيس الجزائري عبد المجيد تبون، الذي تمّ انتخابه لولاية رئاسية ثانية قبل أيام، عن التخطيط لتحقيق "الاكتفاء الذاتي الكامل والتام في إنتاج القمح الصلب بحلول نهاية عام 2025".

وأكد الرئيس تبون "أننا سنصل إلى 20 ألف مشروع استثماري خلال الولاية الرئاسية الثانية. بالإضافة إلى أننا نستهدف إنجاز مليوني وحدة سكنية خلال فترة الرئاسة الجديدة.

وتعهد الرئيس الجزائري بخلق 450 ألف فرصة عمل والوصول بعدد المؤسسات الناشئة إلى 20 ألف بنهاية الفترة الرئاسية الثانية.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرّف\)](#)

Dubai and Abu Dhabi in the List of Cities with "Hundreds of Millions"

Henley & Partners' 2024 report on ultra-high net worth individuals revealed that Dubai and Abu Dhabi are two of the most prominent regional hubs that are preparing for significant growth in the number of millionaires, i.e. those with high net worth of \$ 100 million and more.

The report focuses on analyzing emerging and advanced markets for the wealthy and places cities such as Dubai and Abu Dhabi at the forefront of global growth.

Dubai ranked 15th globally in the number of centimillionaires, with 212 centimillionaires. Abu Dhabi came in 50th with 68 centimillionaires.

[Source \(Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)

دبي وأبوظبي في قائمة مدن أصحاب "مئات الملايين"

كشف تقرير شركة هنلي آند بارتنرز لعام 2024، حول أصحاب الثروات الفائقة، أن دبي وأبوظبي تعدان من أبرز المراكز الإقليمية التي تستعد لنمو كبير في عدد أصحاب الـ "سنتي مليونيرات" أي أصحاب الثروات التي تبلغ قيمتها 100 مليون دولار وأكثر.

ويركز التقرير على تحليل الأسواق الناشئة والمتقدمة في جذب الأثرياء، ويضع مدناً مثل دبي وأبوظبي في صدارة النمو العالمي.

وحلّت دبي في المركز 15 عالمياً في عدد السنّتي مليونيرات، حيث تحتضن المدينة 212 سنّتي مليونير. فيما جاءت أبوظبي في المركز الـ 50 بـ 68 سنّتي مليونير.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف\)](#)

